
 

REFERAT 

Tema for møte:  Temadataforum 

Dato: 22. september 2020  
Til stede:  Se avsnittet "Disse deltok på møtet".  

Referent:  Maria O. Lund  
Kopi til: Samordningsgruppen for geografisk informasjon, PTU i fylkene 

Disse deltok på møtet 
Jan Hausken, KMD 
Martin Vestnes Sæter,KMD 
Pål Theodorsen, Miljødirektoratet 
Kjersti Mølmann, NGU 
Morten W. Hansen, MET 
Per Gunnar Ulveseth, Forsvarsbygg 
Tom Kristiansen, Kartverket 
Heidi Liv Tomren, KS 
Randi Brandtsegg, Drammen kommune 
Sindre Vaagland, Oslo kommune 
Vida Kvilhaugsvik, Vestby kommune 
Hans Ove Kannenberg, Alvær kommune 
Terje Villanger, Alvær kommune 
Bernt-Egil Tafjord, Øvre-Eiker kommune 
Søren Elkjær Kristensen, NVE 

Per Vallner, Fylkesmannen 
James Stott, Fylkesmannen 
Espen Gudevang, Fylkesmannen og InnlandsGIS 
Nadja Stumberg, Viken fylkeskommune 
Erik Guldberg, Riksantikvaren 
Birgitte Arstein, Fiskeridirektoratet 
Bjørg Elsa Pettersen, Statsbygg 
Kjersti Nordskog, Kartverket 
Hilde Husebye Auberg, Mattilsynet 
Kjersti Nordskog, Kartverket 
Siri Jaren, Statens vegvesen 
Ellen Strandenæs, BaneNOR 
Askild Olsen, Dir. for Mineralforvaltning 
Jørn Kristian Undelstvedt, SSB 
Maria Oldeman Lund, Kartverket (sekretariat) 

Agenda for møtet 
Informasjonsaker  

 Innspill til endringer i DOK – Kartverket 
 S-ENDA prosjektet – Morten Wergeland Hansen, MET. 

Sak 04/20 Forslag til revidert mandat  
Sak 05/20  Presentasjon av programkomite  
Sak 06/20 Presentasjon av resultater fra rapport: Analyse av bruk av DOK og 

temadata i arbeidsprosesser etter PBL  
Sak 07/20 Presentasjon av DOK-faktaark  

Sak 08/20 Brukerhistorie - DOK i planprosess  
Sak 09/20 Sikre gjenbruk av geodata innsamlet etter offentlige krav (oppfølging 

fra Sak 03/20 forrige møte) 

Referat 
Gjennomgang av forrige møtes referat. Det var ingen kommentarer til referatet.  

Alle presentasjoner kan forespørres på e-post – post@norgedigitalt.no. 

Presentasjoner er også delt i Teams som filer i møtet. Kartverket har nettopp 
innført Teams, og det vil bli vurdert hvordan Temadataforum kan utnytte Teams.   

mailto:post@norgedigitalt.no


 

 

Informasjonssaker  
 Innspill til endringer i DOK – Informasjon om Det offentlige kartgrunnlaget 

(DOK) fra Kartverket ligger på våre nettsider om DOK. Les mer om innspill til 
endringer i DOK under «Foreslå endringer i DOK». Frist for innsending av 

endringer er 1. oktober hvert år. Bruk skjemaet for innspill om endringer i DOK 
og send det inn til post@norgedigitalt.no.  

 S-ENDA prosjektet – Tilgjengeliggjøring av dynamiske geodata, data om 

prosesser i naturen fra MET og miljøinstituttene. Det var Morten W. Hansen som 
presenterte prosjektet. 

Sak 04/20 Forslag til revidert mandat 
Nåværende mandat er tilgjengelig på 

https://www.geonorge.no/Geodataarbeid/Norge-digitalt/forumer-og-
arbeidsgrupper/Temadataforum/ 

Forslag til nytt mandat er delt som pdf-fil under filer i Teams-møtet.  

I møtet ble endringer gjennomgått. Følgende innspill ble formidlet i møtet: 
• Det er ønskelig å presisere at Fylkesmannen er en av de regionale 

etatene.  

• Det er ønskelig at det presiseres at det bør eller skal være representasjon 

fra de nevnte etater i møtene.  

• Det er ønskelig at det presiseres at både temadataforum og 
programkomiteen ledes og organiseres av Kartverket, men at 

programkomiteen skal bidra med faglig innspill. 

Innspill til mandatet vil bli vurdert og nytt mandat sendes på høring sammen med 

referatet. Innspill kan sendes til post@norgedigitalt.no.  

Frist for innspill 20. oktober.  

Mandatet sendes deretter til Samordningsgruppen for geografisk informasjon for 

godkjenning.  

Sak 05/20 Presentasjon av programkomite 
Forslag til deltakere i programkomiteen ble presentert: Heidi Liv Tomren fra KS, 
Søren Elkjær Kristensen fra NVE, Henrik Forsberg Mathiesen fra NIBIO, James Stott 

eller Knut Sindre Vale (avklares i Fylkesmennenes fagutvalg) fra Fylkesmannen og 
Tom Joar Kristiansen fra Kartverket deltar i programkomiteen. 

Innspill i møtet: 

 Det ble ytret ønske om deltakelse fra en kommune i tillegg til de foreslåtte 
representantene.  

 Det ble presisert ønske om at programkomiteen ledes av Kartverket, men at 

programkomiteen skal bidra med faglig innspill til møtene. 

Det var ellers ingen kommentarer eller andre innspill til deltakere i 

programkomiteen. 

Det vil være programkomiteen som setter agenda for neste møte i Temadataforum.  

https://www.kartverket.no/geodataarbeid/Temadata/Det-offentlige-kartgrunnlaget/?_ga=1.33821671.793309746.1445339981
https://www.kartverket.no/globalassets/geodataarbeid/det-offentlige-kartgrunnlaget/skjema_forslag_til_endring_dok.docx
mailto:post@norgedigitalt.no
https://www.geonorge.no/Geodataarbeid/Norge-digitalt/forumer-og-arbeidsgrupper/Temadataforum/
https://www.geonorge.no/Geodataarbeid/Norge-digitalt/forumer-og-arbeidsgrupper/Temadataforum/
mailto:post@norgedigitalt.no


 

 

Det ble ikke foreslått noe tidspunkt for neste møte, men møtedato varsles 

deltakerne så snart som mulig. 

Sak 06/20 Presentasjon av resultater fra rapport: Analyse 
av bruk av DOK og temadata i arbeidsprosesser etter PBL. 
Rapporten (lenke til rapporten) fra analysen er tilgjengelig på Kartverkets nettsider 
om DOK. En kortversjon av rapporten ble presentert/gjennomgått i møtet.  

Tilbakemeldinger og kommentarer i møtet: 

 KMD forbedrer veiledning om DOK på regjeringen.no. Det vil bli endringer på 
omtale av kunnskapsgrunnlaget, både DOK og statistikk. Innsynsløsninger vil 

bli lenket opp.  
 Kommunene oppfordres til å bringe DOK opp som tema i dialog med 

konsulenter.  

 Kommunen har forbedringspotensial i intern kommunikasjon (plan, byggesak 
og geodata) om DOK. 

Sak 07/20 Presentasjon av DOK-faktaark 
DOK-faktaark er tenkt som en hjelp til kommuner for å forklare viktigheten av å 

velge sitt DOK. Faktaarket ble gjennomgått i møtet.  

Innspill til forbedring: 

 Det bør henvises til NVE og ikke NGU for kvikkleirekart i eksempelet om 
Kvikkleireskred. 

 Potensiale for å lage videoveiledning om DOK, brukerveiledninger og tips. 

 KMDs tanker om videoveiledning om kunnskapsgrunnlaget får «tommel 
opp». Det finnes i dag flere filmer om planlegging etter plan- og 

bygningsloven på KMDs nettsider - 
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/plan--og-
bygningsloven/plan/filmer-om-planlegging-etter-plan--og-

bygningsloven/id2669416/ 
 Webinar om DOK i Geonorge er tilgjengelig her. 

 DOK som budskap bør kommuniseres mer spisset mot planmyndighet. 

Sak 08/20 Drømmehistorie – DOK i planprosess 
Drømmehistorien er Kartverkets tanker om hvordan DOK bør kommuniseres i tidlig 
planprosess. Drømmehistorien er tenkt delt med alle kommuner slik at de kan 

bruke eksempelet i dialog med konsulenter med planinitiativ. Kartverket ønsker 
innspill og bidrag til forbedring av historien, særlig fra kommuner.  

Det er foreslått at Drømmehistorien også kan lages som en videoveiledning.  

Miljødirektoratet i dialog med Statens Vegvesen (erfaringer fra V-712) jobber med 
en sektornøytral digital veileder for KU.  

https://www.kartverket.no/globalassets/geodataarbeid/det-offentlige-kartgrunnlaget/analyse-av-bruk-av-dok-og-temadata-i-arbeidsprosesser-etter-pbl.pdf
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/plan--og-bygningsloven/plan/filmer-om-planlegging-etter-plan--og-bygningsloven/id2669416/
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/plan--og-bygningsloven/plan/filmer-om-planlegging-etter-plan--og-bygningsloven/id2669416/
https://www.regjeringen.no/no/tema/plan-bygg-og-eiendom/plan--og-bygningsloven/plan/filmer-om-planlegging-etter-plan--og-bygningsloven/id2669416/
http://video.kartverket.no/geonorge-for-kommunen


 

 

Sak 09/20 Sikre gjenbruk av geodata innsamlet etter 
offentlige krav 
Dette var en oppfølging fra forrige møte. Kartverket ønsker å bidra til å utarbeide 
mer generell kontrakt for å sikre kommunene rettigheter til data ved 

konsekvensutredninger og pålagte tilleggsregistreringer ved utbygging. Enebakk 
kommune har vært med på arbeidet så langt. Det er ønskelig at flere kommuner 

bidrar med sine erfaringer.  

I notatet som ble vist i møtet (tilgjengelig i møtet i Teams) er det beskrevet et 

forslag om å bruke Geonorge som mottaksløsning for denne typen data. Det 
presiseres at dette er et forslag til løsning og at Geonorge ikke per i dag er tilpasset 
eller at det er planlagt for dette.  

Miljødirektoratet meldte i møtet at de gjerne bidrar i arbeidet, da de har stor 
interesse av at leveranser til nasjonale databaser belyses. Det er også viktig å 

vurdere de prosessene hvor kommunen ikke er oppdragsgiver.  

NVE meldte i møtet at det er viktig å understreke at data produsert lokalt må følge 
gjeldende produktspesifikasjon for nasjonalt datasett.  

 


